

## Guangming Ribao ( 光明日报 ) Digital Archive

*Guangming ribao*, a central newspaper of the People's Republic of China, has been reporting national news for over 60 years. The full-image and full-text *Guangming Ribao Digital Archive* gives comprehensive insight into developments in China in the 19th century and into the 20th century.



*Guangming ribao*, launched on June 16, 1949 by the China Democratic League, originally represented the eight minority "democratic" parties in China. In 1957, the newspaper reported widely on the various forums critical of the Communist Party which followed Mao Zedong's call to "let one hundred flowers bloom". As a result, the paper was severely criticized in the Anti-Rightist Movement (1958) that followed. The paper then joined the mainstream of party publications.

Today, *Guangming ribao* is an influential daily, specifically in the fields of science and technology, education and culture, with readership amongst state agencies, universities and schools, the armed forces and in intellectual circles.

With correspondents resident in many countries worldwide, *Guangming ribao* also reports on international news from a Chinese perspective.

The database is 100% full-text searchable and contains PDF page images. With intuitive search functionality, the database is user-friendly and quickly returns search results.



## Database Specifications

- Format**      ➤ Online  
                 ➤ Interface Language: Chinese (Simplified)  
                 ➤ Content Language: Chinese (Traditional)
- Producer**   ➤ Green Apple  
**Platform**    ➤ Green Apple  
**Coverage**    ➤ 1946-2010
- Search**      ➤ 100% full-text searchable



02版 国际      光明日报      1949.06.16 第1期  
本篇无图片      本篇有504字

**读者版征稿启事**

文章来源于《光明日报》

读者先生：

本报创刊了。为了给人民大众服务，特别辟了这一版叫“读者版”。目前暂分下面四项内容：

一、意见箱——你们有什么意见，譬如：对市政设施，包括交通（邮政、电话、电报、电车、汽车等）、娱乐（秧歌剧、话剧、京剧、评戏、电影、其他杂耍）、公共卫生、公共秩序、建设、教育、图书馆、公园等，只要是有关日常生活问题，你们有什么建议的，有什么批评的，就可以写稿来。

二、大众呼声——你们对政府对社会，对个人生活，有什么要求，有什么呼吁，有什么要表扬，只要是根据具体事实，就可以写稿来。

三、大众顾问——你们有什么不能解决的问题，譬如：人生、学习、职业、家庭、恋爱、医药等，只要你们写信来，本版尽可能解答，如不能解答者，则请专家答复。

四、读者服务——你们如需要求业、寻人、征让书籍等，本版也乐意登这类的义务广告。

假设有意见，自己不会写可以在每天午后三至四点钟到本报编辑部（石驷马大街九十号）来，我们愿意代写。

View articles side-by-side in full text and full image.



Contact us today to learn more about the products offered by East View Information Services.

- ➔ Call: 952.252.1201 (US Toll-free: 1.800.477.1005)
- ➔ Email: info@eastview.com
- ➔ Visit: www.eastview.com